
 
 

 
 

F A R N Í H O   S B O R U   Č E S K O B R A T R S K É   C Í R K V E   E V A N G E L I C K É   V   H R A D C I   K R Á L O V É  

 
naděje malý kamínek 
na prázdné dlani zmizel kam 
ach kdosi oblázkem tím hodil 
a dohodil až ku hvězdám 
 

zapomenout co bude příště 
a neváhat a znovu jít 
 
 
 

za žádnou pravdu na světě 
ale jestli chceš 
za malý pětník ticha 
 

je chvíle  
která půlí krajinu 
 

pokorný okamžik 
kdy někdo za nás dýchá 
 
 
 

a znovu láska  
znovu odedávna 
z povzdáli  
překáží smrti 
 
 
poděkujme  
jak děti za jablko 
a bez výčitek  
bez pokorné pýchy  
za radost  
která pomohla nám  
přebolet 
za odebraný  
dar 

 
(Jan Skácel) 

            

 
 

Pojďme se nebát, žijme sami i pohromadě rádi a vánoční hvězda ať nám připomíná,  
že nás na každém kroku provází Boží láska a milosrdenství  – letošní Vánoce i v roce 2023. 

 

                                                                                   

           Tomáš Vítek, farář                            Kristýna Kupfová, farářka                       Jiří Pellar, kurátor 

Vážení i milí, všichni, kdo jste jakkoliv blízko evangelickému sboru 
v Hradci Králové, 
   

vstupujeme do svátků naděje. Ne naděje, která prý umírá poslední. 
Nýbrž naděje, která se rodí. 

Když se hovoří o naději, mělo by se vždycky říct, o jaké naději 
mluvíme. Naděje na co? Naděje k čemu? Mnohokrát jsem slyšel 
povídat lidi o tom, že nemohou komusi brát naději. Ale naději na 
co? Čeho se má „nadít“? Co nechceme druhému vzít? Nebo 
naopak? Co druhému můžeme ještě připravit, aby se toho „nadál“ 
– aby to pro něj bylo nadějné? 

Moudrý básník obraznou řečí přirovnává naději k malému 
kamínku na prázdné dlani, který kdosi vezme a hodí ho k nebi.    
A pak mluví o chvíli, která půlí krajinu, když za nás někdo dýchá. 
Navrch básní o lásce, která překáží smrti. Odlil jsem z každé jeho 
básně doušek, slil je dohromady a udělal z nich silný koktejl. 
Může se nám z něj zatočit hlava. 

Křesťanství vypráví o naději vánoční příběh. Takže je to naděje 
na co? Na věčný život? Na tento život? Jaká naděje se rodí              
mezi námi o Vánocích? Na co se můžeme spolehnout? Co 
očekávat jako naplnění našich nadějí? 

Naděje na to, že budeme schopni zastavit se a poděkovat. Bez 
výčitek. Bez pokorné pýchy. Poděkovat za radost, která 
pomohla přebolet. Poděkovat za odebraný dar. Nebo jen za 
jablko jak děti. 

Možná budou děti chtít víc než jablko. Třeba protože my dospělí 
budeme chtít víc než jeden nádech radosti. A půjde nám hlavou 
spíš uvažování o darech získaných než o těch odebraných. 

Kdo ví, s jakou nadějí se letošní Vánoce potkáme? Co nám bude 
stačit, abychom se dočkali vzácného momentu? Snad přijde 
úplně sám ten pokorný okamžik, který dá svatě prožít, že za nás 
někdo dýchá. Že se pro nás někdo rodí a někdo zas umírá. A my 
v tu chvíli nezaváháme, všechno „příště“ a „kdyby“ a „možná“ 
necháme za sebou; a společně znovu půjdeme… 

Máme naději na srdečné Vánoce!    

                                     (Tomáš Vítek) 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Adventní zpívání 2022 – koncerty jsou 
každou adventní neděli od 17:00 uvnitř 
kostela. Třetí a čtvrtou adventní neděli 
předcházejí adventní pozdravy a zpí-
vání na schodech již od 16:30!  
27. 11. Smíšený sbor Jitro 17:00 
4. 12. Pifferaios a Toni dei signori 17:00 
11. 12. Hradecké komorní tucteto 16:30 
18. 12. Vokální harmonie 16:30 
Akce je pořádána za podpory města 
Hradec Králové. 

Chcete-li se přidat ke sborovému 
zpěvu na Boží hod 25. 12., ozvěte se 
varhaníku Vojtovi Esterlemu. 

Vánoční polévka a koledy se jmenuje 
neformální setkání těsně před Vánoci   
v pátek 23. 12. od 17 h. v sále na faře. 
Dejte vědět, že přijdete, jste zváni. 

Dětská vánoční divadelní hra je při-
pravována na 4. adventní neděli 
v kostele. Přiveďte své milé, malé, 
velké, příbuzné… jsou všichni zváni. 

Díky Vám, kteří nesete hospodářskou odpovědnost za život sboru a zaplatili jste letos svůj příspěvek             
na chod sboru. Náklady se i u nás zvyšují, hodnota peněz se snižuje, proto je třeba rozumně navyšovat            
i saláry, dary a sbírky. Prosím, preferujte platby převodem na účet (číslo níže). 

 

Vánoční modlitba 
Bože, Ty prozařuješ naše temnoty. Ztraceným případům svítá, odmítnutí mají vyhlídku na návrat, zklamaní 
na potěšení a zakřiknutí na dobrou zprávu – na zprávu o tom, že tys v Ježíši rozsvítil naději. A tou svítíš do 
všech našich zákoutí. Všichni máme šanci. Kéž se staneme jeden druhému požehnáním. Amen 

  

V Á N O C E  V  K O S T E L E  
18. 12. 

neděle 
9:00 

bohoslužby  

s dětskou vánoční slavností 

21. 12. 

středa 
18:00 

Česká mše vánoční J. J. Ryby 
Královéhradecký komorní orchestr a hosté 

24. 12. 

sobota 
16:00 Štědrý den 

25. 12. 

neděle 
9:00 

Boží hod vánoční 

se sv. večeří Páně 

1. 1. 2023 

neděle 
9:00 

Nový rok 

se sv. večeří Páně 
 

všechny bohoslužby jsou  
přímým přenosem přenášeny na kanál Youtube 

odkaz najdete i na sborovém webu  

http://hradec-kralove.evangnet.cz 
nebo přímo na Youtube:  

Českobratrská církev evangelická HK 
 

FARNÍ SBOR ČESKOBRATRSKÉ CÍRKVE EVANGELICKÉ V HRADCI KRÁLOVÉ  
Nezvalova 529/1, 500 03, Hradec Králové tel. 604 369 498, hradec-kralove@evangnet.cz  

http://hradec-kralove.evangnet.cz, IČ 48144291, č. ú. 161617335/0300 
farář Mgr. Tomáš Vítek, 604 749 919, tvitek001@ gmail.com   

farářka Mgr. Kristýna Kupfová, 777 238 590, krkupf@gmail.com 
kurátor PhDr. Jiří Pellar, 724 034 003, jiri.pellar@seznam.cz 

 

https://camstreamer.com/redirect/43ccd2f66f5bf41/S-63588
http://hradec-kralove.evangnet.cz/
https://www.youtube.com/channel/UCWvQ2RLimimK008t63pz_rg/featured

